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Verslag acquisitiereis naar Japan 18-25 februari 2017 

 
Inleiding 
 
Van 18 tot 25 februari 2017 heeft de gedeputeerde Economische Zaken een acquisitiereis naar Japan 
gemaakt. Doelstellingen van deze acquisitiereis waren:  
- Het versterken van de relatie met Japanse bedrijven die zich reeds in de provincie Utrecht gevestigd  
  hebben;  
- Acquisitie van nieuwe investeringsprojecten; 
- Het versterken van het merk 'Utrecht' in Japan. 
 
Om deze doelen te behalen hebben we de volgende activiteiten ondernomen:  

- Wij hebben 16 Japanse bedrijven
1
 bezocht.  

- Samen met onze partners - Nederlandse ambassade, Hogeschool voor de Kunsten Utrecht (HKU),   

  Japanse partners van HKU en Monkeybizniz, een serious gaming bedrijf uit Utrecht - hebben we de     
  eerste seriousgamingsummit in Japan medegeorganiseerd. Een voorbeeld van een triple helix- 
  samenwerking van overheid, kennisinstellingen en bedrijfsleven. 
 
De provinciale delegatie bestond uit gedeputeerde Van den Berg en acquisitiemedewerker mevrouw 
Elferink. De HKU werd tijdens de summit in Japan door Monkeybizniz en haar alumni 
vertegenwoordigd. Bij al onze afspraken zijn we uitstekend begeleid door het consulaat-generaal in 
Osaka, de Nederlandse ambassade en het Netherlands Foreign Investment Agency (NFIA)2. De follow 
up van de missie zal in samenwerking met genoemde partijen en partners in de regio opgepakt 
worden. 
 

Belangrijkste resultaten 
 

 Verbetering van het imago van onze provincie als ondernemende overheid. Draagt bij aan de 
gunfactor van Japanse bedrijven in hun overwegingen te investeren in Europa. 

 Dankzij de aanwezigheid van onze gedeputeerde zijn de deuren voor de NFIA geopend om op 
het hoogste niveau bij onze Japanse investeerders binnen te komen. 

 Bij de huidige zestien Japanse investeerders in Utrecht is goodwill gecreëerd om in Utrecht te 
blijven investeren en uit te breiden. 

 Bij drie Japanse hightechbedrijven is interesse gewekt om in Nederland hun R&D activiteiten te 
ontplooien.   

 Drie Japanse hightechbedrijven hebben aangegeven om hun business in life sciences en 
duurzame energie in Utrecht te willen uitbreiden en allianties aan te gaan met regionale partijen. 
Een van deze bedrijven vaardigt medio mei haar innovatieteam af naar Utrecht voor nader 
onderzoek. 

 Als gevolg van de Brexit overwegen twee Japanse bedrijven in fintech en food hun Europese 
hoofdkantoren naar Nederland te verplaatsen. 

 Twee Japanse bedrijven overwegen om hun bestaande activiteiten in onze regio te consolideren. 

 Twee Japanse bedrijven overwegen om nieuwe distributiecentra in Nederland op te zetten. 

 De eerste seriousgamingsummit heeft Nederland en Utrecht op de kaart gezet als belangrijke 
locatie van de Europese gamingindustrie. 

 Dankzij de eerste seriousgamingsummit zijn deuren in Japan geopend voor Nederlandse 
gamingbedrijven om nieuwe business te genereren. Andersom  hebben Japanse 
gamingbedrijven kennis kunnen maken met Nederland en Utrecht als vestigingsplaats en 
Europese partner. 

 Veel media-aandacht voor seriousgamingsummit in Japan en de deelname van de provincie 
Utrecht daaraan. 
 

                                                                 
1
Vanwege de vertrouwelijke aard van de acquisitiegesprekken met de bedrijven in Japan kunnen de bedrijven in 

dit openbare verslag niet bij naam genoemd worden. De inhoud van de gesprekken wordt om diezelfde reden 
summier gehouden. 
2
De NFIA (Netherlands Foreign Investment Agency) is een uitvoeringsorganisatie van het ministerie van 

Economische Zaken. 

http://www.monkeybizniz.com/
http://www.monkeybizniz.com/
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Verslag missie 
 
Versterken banden met Japanse investeerders 
Onze gastheren bleken in het algemeen zeer onder de indruk van de ondernemende overheid die het 
vliegtuig instapt en bedrijven bezoekt. Bij Japanse investeringsbeslissingen spelen ‘soft factors’ een 
belangrijke rol, met name de gunfactor.  Op die manier heeft Nederland meteen een streepje voor op 
andere concurrerende regio’s/landen. 
 
Dankzij de aanwezigheid van de gedeputeerde was het voor de NFIA een unieke kans om bij Japanse 
bedrijven op het hoogste niveau binnen te komen. NFIA Japan heeft de bedrijfsbezoeken uitmuntend 
voor ons georganiseerd en begeleid. 

 
Weekend 18-19 februari 
Vlucht Amsterdam – Osaka, ontvangst door consul-generaal Osaka (CG) en directeur NFIA Japan, 
briefing en rondleiding. 

 
Maandag 20 februari, Osaka 
In Osaka hebben wij samen met CG en de directeur NFIA Japan een aantal bedrijfsbezoeken 
afgelegd: 
 
1. Het eerste bezoek werd gebracht aan een Japanse producent van tapes die toepassingen hebben 
in onder meer Life Sciences (LS). Ze hebben een Europese fabriek in België, maar nog geen vestiging 
in Nederland. Twee jaar terug hebben wij dit bedrijf bij Immuno Valley geïntroduceerd. Nu zijn ze bezig 
om een lifesciencesproject op te starten in Utrecht onder begeleiding van Immuno Valley3. Hun 
producten zijn ook toe te passen in nieuwe (zonne-)energie. Wij hebben over Economic Board Utrecht 
(EBU) verteld en wij bekijken of het mogelijk is om met EBU en Universiteit Utrecht een connectie met 
zonne-energie te maken. 
 
2. Daarna hebben wij een producent van terminals en elektrische connectoren bezocht, na een eerste 
bezoek in 2013 met de toenmalige gedeputeerde. Destijds hebben ze toegezegd om een magazijn in 
onze regio op te zetten. Enkele dagen voor ons bezoek aan Japan hebben ze hun magazijn voor 
Europa en het Europese hoofdkantoor in Utrecht ook daadwerkelijk geopend (dd 14 februari).   
 
3. Het volgende bezoek was aan een bedrijf in communicatie, broadcasting en audio-equipment. Vorig 
jaar heeft dit bedrijf een kantoor in onze provincie gevestigd. Het Europese hoofdkantoor staat in 
Duitsland, hun grootste markt is het VK. Het was de eerste keer dat ze een vertegenwoordiging van 
de regionale overheid hebben ontvangen. Hierdoor heeft Nederland een streepje voor op andere 
landen. Ze hebben hun bewondering uitgesproken en verteld dat ze onderzoek doen naar de 
mogelijkheden van het opzetten van een distributiecentrum in Nederland. Wij hebben verteld over de 
voordelen van Nederland op het gebied van logistiek. Ook hebben wij een Utrechts 
seriousgamingbedrijf genoemd met expertise in supply chain. 

4. Het laatste bezoek op maandag 20 februari was aan een producent van motoren met een 
distributiecentrum in onze regio. Wij hebben een meeting gehad met de nieuwe voorzitter van bestuur 
en wij hebben hun fabriek bezocht. Het viel ons op dat hun voorzitter van bestuur heeft gezegd dat ze 
nog geen R&D in Nederland hebben. Dat is voor ons aanleiding om de ontwikkelingen van dit bedrijf 
nauwlettend in de gaten te houden.   

Tijdens het diner in de residentie van de CG hebben wij gesproken met een Japans fintechbedrijf dat 
een verkoopkantoor in onze provincie heeft, alsmede sinds 2016 een distributiecentrum in Nederland. 
Het Europese hoofdkantoor staat in het VK, R&D is gevestigd in Zwitserland. Tijdens het diner hebben 
ze aangegeven dat ze graag meer informatie over R&D-incentives in Nederland willen ontvangen. Na 
afloop van het diner hebben ze verteld over het voornemen om hun Europese hoofdkantoor naar 
Nederland te verplaatsen. NFIA Japan volgt dit op. 

 
 

                                                                 
3
Immuno Valley is een netwerk van onderzoeksinstellingen en bedrijven op het snijvlak van humane en 

diergeneeskunde. 
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Dinsdag 21 februari, Tokyo 

Dinsdagochtend zijn wij met de hogesnelheidstrein van Osaka naar Tokyo gegaan. Na aankomst 
hebben wij vier bedrijfsbezoeken afgelegd. De directeur NFIA Japan is meegereisd en heeft 
deelgenomen aan de bedrijfsbezoeken in Tokyo. 
 
1. Een bedrijf in meet- en regeltechnologie en laboratoriumapparatuur heeft aangegeven dat het 
business partners zoekt in pharma, industriële automatisering en  Internet of Things (IoT). Wij zullen 
introducties verzorgen met Immuno Valley, EBU (langer zelfstandig wonen, EBU health) en een bedrijf 
in IoT. 

2. Daarna kregen wij een warm welkom door de CEO van een Japans bedrijf met twee vestigingen in 
onze provincie. Het Europese hoofdkantoor staat in Nederland, hun R&D zit in onze regio samen met 
productiefaciliteiten. Ze waren erg verheugd over onze komst. Gebleken is dat de Brexit geen invloed 
heeft op hun Europese strategie. 

3. Onze volgende gastheer was een agrobedrijf met haar Europese hoofdkantoor en R&D in onze 
provincie (gedeeltelijk uitbesteed aan Wageningen Universiteit). Hun andere divisie in Japan richt zich 
op biopharma-antibiotics. Wij hebben toegezegd hen informatie over Immuno Valley te mailen. Ze zijn 
nu aan het overwegen om het hoofdkantoor van een andere divisie in Duitsland naar onze regio te 
verplaatsen. Dat betekent 20 FTE extra werkgelegenheid en een nieuw uitbreidingsproject in onze 
provincie. Deze stap wordt op dit moment onderzocht door een financieel adviseur.  

4. Ons laatste bezoek op 21 februari was aan een bedrijf in drilling equipment. De Japanse directeur 
heeft tien jaar in Utrecht gewerkt en is heel positief over de regio. De keuze voor vestiging in Utrecht 
werd destijds met name bepaald door de centrale ligging. De directeur is bereid om een ambassadeur 
voor de provincie Utrecht te zijn richting andere Japanse bedrijven!  

Woensdag 22 februari, Tokyo 
1. De Nederlandse ambassadeur de heer Jacobi is meegegaan op bedrijfsbezoek naar een van de 
grootste Japanse investeerders in onze provincie. Hun focus ligt op business solutions, duurzaamheid 
en innovatie. Ze hebben interesse in banden met andere bedrijven gericht op nieuwe energie, zonne- 
en windenergie, life sciences, afvalverwerking en industriële IoT. Er blijkt veel behoefte te zijn aan 
internationaal talent. Wij kunnen het bedrijf in contact brengen met onze regionale partners.  
Het bedrijf heeft toegezegd om een innovatieteam naar Utrecht te sturen voor verdere verkenning. Om 
dit bezoek in goede banen te leiden zullen wij vooraf met de vestiging in Utrecht bespreken welke 
onderwerpen prioriteit hebben. 

 
2. Daarna hebben wij een bedrijf in de foodsector bezocht dat een vestiging in onze provincie heeft. 
Het Europese hoofdkantoor staat in het VK. Er is interesse getoond om hun hoofdkantoor naar 
Nederland te verhuizen. Het bedrijf wil graag haar naamsbekendheid in NL vergroten en nieuwe 
allianties aangaan. Wij hebben over Food Valley verteld, over Food Trade Center in Ede en ook over 
Utrecht Centraal Station waar veel pop up winkels worden geopend. 

3. Het derde bezoek van die dag was aan een groot ICT-bedrijf dat een innovatiecenter in onze 
provincie heeft. Het bleek dat ze verschillende pilots doen, o.a. in de landbouwindustrie. Wij zullen ze 
informeren over deze sector in NL en brengen het bedrijf met de EBU in contact. 
 
Donderdag 23 februari, Tokyo 
Op donderdag hebben wij drie bedrijven bezocht en een werkoverleg/netwerkdiner georganiseerd 
voor de partijen die betrokken waren bij de organisatie van de eerste seriousgamingsummit. 
 
1. Een bedrijf in elektrische apparaten dat in onze provincie een kantoor heeft met 55 man. Het bedrijf 
heeft hun Duitse concurrent overgenomen en heeft er zodoende een kleine vestiging in onze provincie 
bij gekregen. De integratie van beide bedrijven biedt zowel kansen als bedreigingen voor de regionale 
werkgelegenheid. Ons is verzekerd dat men de vestiging in onze provincie heel belangrijk vindt; ze 
hebben nog geen Europese hoofdkantoor. Wij zullen ze op de voet volgen. 
 
2. Een Japans bedrijf in drukkerijmachines, het eerste Japanse bedrijf ooit dat zich in de provincie 
Utrecht vestigde, is het provinciale bestuur dankbaar. Dankzij het warme welkom in 1988 van de 
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toenmalige cvdK en de wethouder van Utrecht hebben ze voor de huidige locatie gekozen en zijn nog 
steeds loyaal aan Utrecht. 
 
3. Ons laatste bezoek van donderdag was aan een Japanse producent van knuffelbeesten. Dit bedrijf 
is licentiehouder voor de verkoop van Nijntje in Japan. In onze provincie staat hun magazijn bij Pauw 
bedrijven. Wij hebben onze waardering uitgesproken voor de werkgelegenheid die zij creëren voor 
mensen met afstand tot arbeidsmarkt. Tenslotte hebben kort wij stilgestaan bij het overlijden van Dick 
Bruna. 
 
Vrijdag 24 februari, Tokyo 
We hebben een bedrijf in meetinstrumenten en metrologische technologie bezocht. Hun nieuwe 
voorzitter van bestuur is een kleinzoon van de oprichter van dit bedrijf. Hij overweegt een 
distributiecentrum in NL op te zetten. 
 
Onze laatste dag in Japan is feestelijk afgesloten met de eerste seriousgamingsummit in Japan. 
Het was een drukbezocht event: de maximum capaciteit van de zaal (100 mensen) bij de Nederlandse  
ambassade was nodig. Samen met ambassade, Monkeybizniz, tevens vertegenwoordiger van HKU, 
en alumni van HKU hebben wij Nederland/Utrecht op de kaart gezet als een belangrijke locatie voor 
serious gaming in Europa en de deuren geopend voor Nederlandse gaming-industrie in Japan en 
andersom. 
 

's Avonds terugvlucht Tokyo – Amsterdam, aankomst op zaterdag 25 februari om 6.30u. 
 
 
 

http://www.monkeybizniz.com/



